
ZÁPIS č. 12/2001 (124)
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 11. prosince  2001

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 18 senátorů)

Omluveni: Božek/FAST

Neomluveni: Matulová/FAST

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Štěpánek
kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
3. Projednání stanoviska AS VUT k návrhu na změny ve financování veřejných vysokých škol

zavedením školného, půjček, sociální podpory studentů - základní principy věcného návrhu
zákona (návrh poslance Matějů)

4. Informace o investiční výstavbě na VUT v Brně - prorektor Štěpánek
5. Schválení změn ve volební komisi VUT pro volby do AS VUT na FIT a FEKT a do AS FIT
6. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
7. Různé

Ing. Petra Dufková předala před zahájením zasedání předsedovi AS VUT písemné oznámení
o rezignaci na členství v AS VUT od 1. února 2002 z důvodu studijního zaneprázdnění při
dokončování doktorského studia.

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
Ve dnech 6. a 7. prosince 2001 se na VUT uskutečnila celostátní konference studentů, na které se
organizačně podílela i tajemnice AS VUT. Proto byl zápis z minulého zasedání předán členům AS
VUT až na dnešním zasedání a předseda Doc. Zbořil požádal, aby se k předloženému zápisu vyjádřili
na příštím zasedání.

Ad 2) Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
� Rektor Vrbka
Rektor Vrbka informoval přítomné členy AS VUT o:
� Stavu problematiky financování mezifakultní výuky. Byly vypracovány dvě rozdílné metodiky,

obě vedou k podobným výsledkům. První metodiku vypracoval prorektor Kazelle – vychází
z množství započitatelných hodin na obou fakultách a vede k tzv. ekvivalentnímu počtu studentů.
Druhou metodiku vypracovali společně prorektor Dub a kvestor Pěnčík – vychází z hodinové
mzdy akademických pracovníků a vede ke stanovení hranic platby za skutečnou hodinu výuky.
Materiály byly před týdnem předány na kolegiu rektora děkanům k vyjádření.

� Průběhu celostátní konference studentů konané ve dnech 6. a 7. prosince 2001. Konference se
zúčastnili zástupci studentů z většiny vysokých škol v ČR. Proběhla zde velmi otevřená diskuse,
ze které vyplynuly zajímavé kritické pohledy studentů na výuku. Rektor také ocenil společenský
večer, na kterém mimo jiné měla pěkné vystoupení i studentka - zpěvačka z FP a konstatoval, že
by mohla být založena velmi dobrá tradice každoročního konání konference.

� Abdikaci děkana Honzíka (FEI, k 31. 12 2001) a o svém rozhodnutí pověřit vedením FIT Prof.
Hrušku a vedením FEKT Prof. Radima Vrbu, a to do doby jmenování nových děkanů zvolených
akademickými senáty těchto fakult. Dále pověří Doc. Zbořila a J. Švece členy AS VUT za FIT,
a to doby zvolení řádných zástupců FIT v AS VUT ve volbách do AS VUT na FIT.



� Kvestor Pěnčík
Kvestor Pěnčík informoval o
� výsledku kontroly sociálního zabezpečení a jejích připomínkách týkajících se odměn pracovníků,

kteří odchází do důchodu;
� rozdělení dodatečných finančních prostředků na fakulty;
� dodatečné dotaci na nespecifikovaný výzkum, rozdělené podle podílu jednotlivých fakult;
� naplnění FRIMu v roce 2002;
� zpracování roční uzávěrky hospodaření za rok 2001 v lednu 2002 a jejím předběžném výsledku;
� investiční výstavbě v roce 2001.

V diskusi vznesl Doc. Mašek dotaz týkající se důchodového připojištění zaměstnanců. Kvestor sdělil,
že byl zpracován první návrh směrnice, který bude v průběhu ledna předložen EK AS VUT a následně
všem senátorům. Částečná úhrada ze strany zaměstnavatele bude v rámci rozpočtu vyplácena pouze
z doplňkové činnosti.

� Kancléřka Vanýsková
Předložila přítomným senátorům v tištěné formě Osnovu výroční zprávy VUT v Brně za rok 2001,
zpracovanou na základě osnovy MŠMT ČR. Doc. Münsterová upozornila, že v bodě 9) osnovy by
mělo být zachyceno také hodnocení výzkumné činnosti studentů. Materiál bude rozeslán všem členům
AS VUT i v elektronické formě a bude projednán na příštím zasedání AS VUT.

Ad 3) Projednání stanoviska AS VUT k návrhu na změny ve financování veřejných
        vysokých škol zavedením školného, půjček, sociální podpory studentů
       - základní principy věcného návrhu zákona (návrh poslance Matějů)
Doc. Zbořil sdělil, že pracovní komise jmenovaná AS VUT se sešla k jednání v úterý 4. 12. 2001.
Protože byla upozorněna na skutečnost, že k prvnímu čtení v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR  je
již nachystáno paragrafové znění návrhu zákona, byla telefonicky kontaktována asistentka poslance
Matějů, která byla požádána o zaslání tohoto materiálu. Ta však sdělila, že paragrafové znění bude
předloženo na jednání Poslanecké sněmovny PČR ve středu 12. 12. 2001 a odmítla je dát k dispozici
VUT před jeho oficiálním předložením. Pracovní komise se proto rozhodla odložit své jednání až na
dobu, kdy bude paragrafová verze návrhu k dispozici. Na dnešním jednání AS VUT se členové komise
dohodli na předběžném termínu - úterý 18. prosince 2001 v 10.30 hod.

Ad 4) Informace o investiční výstavbě na VUT v Brně - prorektor Štěpánek
Prorektor Štěpánek informoval o přípravě plánu stavebních investičních akcí na rok 2002 a o všech
akcích uskutečněných v roce 2001 (materiál bude rozeslán v tištěné formě spolu se zápisem
z dnešního zasedání).
Kvestor doplnil prorektora Štěpánka informacemi týkajícími se výstavby integrovaného objektu
v areálu PPV a změn ve financování investic v roce 2002 v návaznosti na připravovaný nový návrh
zákona o vědě a výzkumu.

Ad 5) Schválení změn ve volební komisi VUT pro volby do AS VUT na FIT a FEKT a do AS FIT
Doc. Zbořil informoval o současném stavu složení volební komise VUT. K žádosti o potvrzení nebo
o návrh změny člena volební komise VUT se zatím nevyjádřily AS FAST a FSI. AS VUT dále
hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje volební komisi VUT v následujícím složení: FA - Doc. Ing. Zdeňka
Lhotáková, CSc.,FEI/FEKT - Doc. Ing. Jarmila Dědková, CSc., FEI/FIT – Doc. Ing. František Zbořil,
CSc., FCH - RNDr. Božena Kábelová, FP - Ing. Petr Dydowicz, FaVU - Pavel Ryška (student).
Dodatečné vyjádření AS FAST a FSI bude AS VUT akceptováno.
Hlasování:
Pro - 18 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů



UAS 1
Akademický senát VUT schvaluje volební komisi VUT v následujícím složení: FA - Doc. Ing. Zdeňka
Lhotáková, CSc.,FEI/FEKT - Doc. Ing. Jarmila Dědková, CSc., FEI/FIT – Doc. Ing. František Zbořil,
CSc., FCH - RNDr. Božena Kábelová, FP - Ing. Petr Dydowicz, FaVU - Pavel Ryška (student).
Dodatečné vyjádření AS FAST a FSI bude AS VUT akceptováno.

Ad 6) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
� Doc. Münsterová informovala o programu jednání předsednictva RVŠ, které se bude konat ve

čtvrtek 13. 12. 2001: Zahájení, vystoupení představitelů MŠMT, stanovisko ke Strategii
terciárního vzdělávání (Prof. Bednář), postgraduální vzdělávání (Prof. Pokorný), vysokoškolské
knihovny (PhDr. Ramajzlová), tělovýchova na vysokých školách (Doc. Mazal), dohoda mezi
Radou VŠ a MŠMT o FRVŠ (Prof. Stránský), doplnění § 70 vysokoškolského zákona (Doc.
Mikule), návrhy do Akreditační komise (Prof. Bednář), předběžné výsledky hospodaření Agentury
RVŠ v roce 2001 a návrh rozpočtu pro rok 2002 (Dr. Šubrt), různé.

� Doc. Podroužek informoval o materiálu EK RVŠ týkajícím se projektu "Rozvoj veřejných
vysokých škol - finanční podmínky a předpoklady", jehož hlavním organizátorem je rektor TU
Liberec Prof. Lukáš. Na projektu spolupracuje celkem 16 pracovních skupin – pracovní skupina
č. 12  "Strategie rozvoje technických veřejných vysokých škol a jejich financování" je složena ze
zástupců VUT- rektor Vrbka, kvestor Pěnčík, Prof. Ondráček a dále za CSVŠ Ing. Šebková. Do
komise  č. 1 "Inovace (změna) normativů (koeficientů náročnosti) studijních programů", kterou
tvoří zástupci MŠMT, je delegován Prof. Vavřín, dalšími delegáty jsou Ing. Kopřiva a Ing. Krejčí.
Dále Doc. Podroužek informoval o materiálu „Poznámky (náměty k diskusi) k přípravě
rozpočtových pravidel a rozpočtů VVŠ na rok 2002“, který zaslal EK komisi RVŠ předseda RVŠ
Doc. Ježek s poznámkami Prof. Haasze. Materiál byl rozeslán všem členům EK AS VUT
k připomínkování - připomínky zašlou členové EK AS VUT do 21. 12. 2001 Doc. Podroužkovi.

Ad 7) Různé
� J. Švec poděkoval jménem studentské komory AS VUT všem organizátorům celostátní

konference studentů, zejména J. Jeřábkovi za organizaci pořadatelské služby. Dále poděkoval
všem přednášejícím - účastníkům konference, zejména odborným garantům konference - Doc.
Münsterové, Prof. Ondráčkovi a prorektorům Kazellemu a Dubovi, kteří ji podpořili svou účastí.
Kancléřce Vanýskové poděkoval za mediální prezentaci konference. Jednání se účastnila média -
ČT1, ČTK, PRIMA, vyšlo několik článků v novinách. J. Švec obdržel také E-mailem řadu
děkovných dopisů od účastníků konference.
Doc. Münsterová navrhla, aby se J. Švec zúčastnil jednání předsednictva RVŠ ve čtvrtek 13. 12.
2001 a informoval zde o průběhu konference.  J. Švec s jejím návrhem souhlasil.

� Doc. Münsterová informovala o mezinárodní konferenci OECD konané ve dnech 1. - 5. 12. 2001
v Paříži na téma "Nová studentská očekávání a reakce managementu VŠ na tato očekávání". Doc.
Münsterová zde zastupovala VUT a RVŠ.

Jednání příštího zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 15. ledna  2002 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

               Jaroslav Švec, v. r. Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
předseda Studentské komory AS VUT                                                  předseda AS VUT v Brně

PŘÍLOHA:
1. Plnění plánu stavebních akcí 2001

Zapsala: Jarmila Cardová


